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PF 2011

Životní jubilea
PeadDr. Oldřich Páleníček Anděla Hřibová

Nedávno oslavil 70 let grafi k, pedagog a sběratel Dr. Oldřich Pále-

níček. Věnuje se volné grafi ce, exlibris, ilustraci a přípravě studentů 

ke studium na uměleckých školách. Ve své tiskařské dílně se spe-

cializuje na typografi i, ruční sazbu a  bibliografi cký tisk. Za svou 

tvorbu získal několik výtvarných cen.

Poprvé v historii se do šumické kroniky letos zapsala jubilantka, 

která oslavila 100 let. Je jí paní Anděla Hřibová, která se narodila v 

rodině kováře Jana Šojdra.  Celý život tvrdě pracovala a neměla to 

jednoduché. Přesto se dožila stovky v dobré kondici. Od svého na-

rození žije v Šumicích a její věrnost k naší obci je tedy úctyhodná. 

Věříme, že příští rok oslavíme 101 let paní Hřibové. Hodně zdra-

víčka přejeme!
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Slovo starosty obcey
Ve své zprávě bych Vás chtěl seznámit s tím, co se v le-

tošním roce podařilo udělat.

- bylo provedeno zateplení obecního bytového domu čp. 482 , dále zde 

byla vyměněna všechna dřevěná okna za okna plastová . Došlo také k vý-

měně bojleru na ohřev teplé vody. 

Dílo provedla fi rma Lisoněk  z Uherského Brodu a proinvestováno bylo 

cca 2 300  tis. Kč. Dílo bylo hrazeno z rozpočtu obce.

- bylo dokončeno zateplení a výměna oken ve vstupu do budovy Základní 

školy v Šumicích. Zde došlo k nahrazení  starých a nebezpečných kopilitů 

plastovými okny a rovněž bylo provedeno zateplení těchto prostor. Dílo 

provedla fi rma Montplast  Uherský Brod a bylo investováno 500 tis. Kč. 

Na tuto akci jsme dostali dotaci od Zlínského kraje ve výši

200 tis. Kč.

- bylo provedeno asfaltování parkovací plochy u hřbitova. Nyní tak máme 

důstojnou plochu pro pouťové atrakce a rovněž plochu na parkování aut, 

případně k  dalším akcím. Práce provedla fi rma Silamo Uherský Brod a 

bylo investováno cca 700 tis. Kč. Dílo bylo hrazeno z rozpočtu obce.

- bylo provedeno doasfaltování zbývající části cyklostezky do Nezdenic 

(cca 450 m). Realizace tohoto díla se podařila díky schválení nového 

územního plánu obce. Akci provedla fi rma Silamo  Uh. Brod a bylo inves-

továno 450 tis. z obecního rozpočtu. 

- byla prodloužena asfaltová cesta na Nivky až po dům pana Juřeníka. 

Nyní zbývá upravit posledních cca 150 m této cesty. Akci provedla opět 

fi rma Silamo Uh. Brod, bylo investováno 80 tis. Kč z obecního rozpočtu. 

- byla opravena a vyasfaltována cesta na Dolním Konci k mostu přes Olša-

vu. Akci provedla fi rma Silamo , investováno bylo 180 tis. Kč z obecního 

rozpočtu. 

- byla opravena a vyasfaltována cesta na Michovec, akci provedla  fi rma 

Silamo , investováno bylo cca 100 tis. Kč z obecního rozpočtu. 

- byla provedena generální oprava obecní multikáry , která byla vyrobena  

v roce 1987 a ještě nám byla dnes  a denně hodně platná.  Bylo však  nutné 

provést generální opravu. Práce provedla fi rma Sas z Rychnova nad Kněž-

nou a z obecního rozpočtu bylo zaplaceno cca

500 tis. Kč..

- provedli jsme opravu dvou dětských hřišť a Kůtě  na místě stávajících 

starých hřišť, které byly již nevyhovující.  Akci provedla fi rma Hras z Ha-

vířova a bylo investováno 320 tis. Kč. 

- byla opravena cesta na Lázek. Zde byla položena cesta ze zámkové dlažby 

a upraveny odtokové poměry vody z okolních kopců . Akci provedla fi rma 

Čaník a bylo investováno 250 tis. Kč. 

- podařilo se nám také provést opravu kříže na Dolním Konci u vjezdu do 

obce. Kříž byl postaven v roce 1907 a nebyla na něm doposud  provedena 

žádná oprava . Podařilo se nám zajistit dotaci  ve výši 170 tis. Kč od Mi-

nisterstva pro místní rozvoj . Celkové náklady na rekonstrukci činily 235 

tis. Kč. 

- dále byla provedena poměrně rozsáhlá oprava místních komunikací a to 

v místech , které se nám a občanům jevily jako nejhorší v obci. Investice 

činila cca 200 tis. Kč , provedla fi rma Čaník z Uherského Brodu.

- fi rma Moel s.r.o. Šumice provedla rekonstrukci veřejného osvětlení na 

Nivkách – investice činila 160 tis. Kč. 

- byl proveden přechod programů kabelové  televize z analogového na sa-

telitní vysílání.. Nyní již máme všechny programy kabelové televize vysílá-

ny digitálně. Zde se u naší kabelové televize projevuje častá poruchovost a 

víme, že mnoho  našich občanů si oprávněně stěžuje. Musíme ale všichni 

pochopit, že to jsou přístroje a zařízení , které jsou nepřetržitě 24 hod. 

denně již 15 let v provozu a dochází jejich životnost. Proto jsou tak časté 

poruchy vysílání, které se snažíme v co nejkratší možné době odstraňovat 

i za cenu vysokých nákladů na tyto opravy.  Věříme, že situace se bude po-

stupně zlepšovat. Dnes však již víme, že se asi nevyhneme větší investici na 

pořízení nové stanice, kde by bylo možné také rozšířit nabídku programů 

o čemž se dočtete na jiném místě tohoto zpravodaje. 

- chceme Vás ještě informovat, že byla podána žádost na Státní fond život-

ního prostředí na kompostování objemného odpadu. Chceme tím zlepšit 

podmínky skládky tohoto odpadu u cesty na farmu Zemaspolu. Součástí 

žádosti byl také nákup domácích  kompostérů na Zelený odpad v objemu 

cca 300 l v počtu 200 kusů pro naše občany, kteří by jej dostali zdarma do 

svých dvorů. Bohužel naše žádost nebyla vybrána  z důvodu velkého počtu 

uchazečů.

O tuto dotaci se pokusíme požádat opět  v příštím roce. 

-  dále bylo provedeno mnoho menších oprav na budovách a majetku naší 

obce našimi zaměstnanci.

- ještě je třeba vzpomenout že obec Šumice poslala příspěvek 200 tis. Kč na 

přestavbu dvorany  Farnímu úřadu v Šumicích.

Celkem tedy bylo investováno cca 6 400 tis. Kč.  Je to velká suma peněz, 

která  se mohla použít na fi nancování investic a oprav. Bylo to dáno tím, 

že obec měla zůstatek peněz na účtu z  minulých období, který použila 

na uvedené projekty. V budoucí době bude situace hodně složitá, protože 

možné rezervy jsme vyčerpali a tok peněz od státu v rozpočtovém určení 

daní se snižuje.  Jen pro představu v roce 2008 jsme obdrželi v RUD 14 

mil. Kč , v roce 2009

11,1 mil. Kč  v roce 2010 – 12,5 mil. Kč a letos to bude cca necelých 12 mil. 

Kč.  Krize pokračuje a peněz bude ještě méně,  přitom  se většina nákladů 

zdražuje. Pak se musí pokrátit jedině investice a opravy,  proto nás všechny 

čeká těžká doba. 

Přes to všechno bych Vám chtěl na závěr popřát šťastné a veselé vánoce, 

hodně zdraví, štěstí v kruhu svých blízkých a mnoho úspěchů v  Novém 

roce 2012.

Josef Bartoš
starosta obce

Kulturní akceí

V měsíci prosinci  2011 a lednu 2012 proběhnou v naší obci následující společenské akce:

04.12.2011 – První předvánoční JARMARK  s rozsvícením vánočního stromu a Mikulášem
11.12.2011 – vánoční dílnička pro děti  -  kulturní dům
17.12.2011  – vánoční koncert  dechové hudby Koníček –  kulturní dům
25.12.2011  – koncert scholy – kostel Šumice
07.01.2012 – koncert souboru Dvořák – kostel Šumice
21.01.2012 – Ples hasičů  - kulturní dům
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Prázdniny za námi,vánoční svátky před námi.Jak ten čas letí!Ale dneska 

se zastavím a ohlédnu se trochu zpátky ,abych se za tu uplynulou krátkou 

dobu s Vámi podělila o krásné zážitky z pěší vycházky,poinformovala Vás 

co jsme uskutečnily a co plánujeme na měsíc prosinec. 

V měsíci září se nám podařilo uskutečnit dvě společné akce .

21.září to byla přednáška pana J.Ulehly na téma „Vnitřní uzdravení v do-

mech„ aneb jak fyzický a duchovní vliv místa a prostoru působí na člově-

ka..Této akce se v hojném počtu  zúčastnili nejen naši občané,ale i občané 

z Uh.Hradiště, z Těšova i z Nivnice. Slovy chvály rozhodně nešetřili. Mlu-

vili o tom, že tak zajímavou přednášku ještě neslyšeli.

Další společnou akcí v měsíci září  na sv.Václava byla pěší vycházka  na

rozhlednu na Lopeník. Autobus nás vyvezl do obce blízko zastávky a od-

tud jsme se vydaly pěšky na rozhlednu. Netušily jsme ,jaké nás tu čeká

milé překvapení. Díky návštěvě pozvaného hosta z Prahy ,bylo připraveno

bohaté občerstvení pro všechny účastníky. Po malém občerstvení  jsme

pokračovaly  přes Lopenické sedlo na chatu Janu kde byla malá zastávka

při dalším občerstvení a pokračovaly jsme na Troják k autobusu. Krásné

slunné počasí a k tomu dobrá nálada umocnily krásný zážitek z celoden-

Výpis usenesení ze 6. zasedání 

zastupitelstva Obce Šumice ze dne 

20.9.2011

Usnesení č.40/2011

OZ schvaluje smlouvu o partnerství mezi obcí 

Šumice a městským úřadem Uherský Brod za 

účelem zlepšení systému povodňové služby a 

preventivní protipovodňové ochrany.

Usnesení č.41/2011

OZ dává radě obce pravomoc stanovit dodatky 

k nájemním smlouvám o změně výše nájemné-

ho od 1.1.2012 dle přílohy na dobu maximálně 

do 31.12.2014.

Dům čp. 482:

Nové byty: 42,- Kč/m2

Staré byty: 40,- Kč/m2

Dům čp.248: 47,-Kč/m2

Dům čp.470:

Surý: 40,- Kč/m2

Nové: 42,- Kč/m2 

Ostatní: 40,- Kč/m2

Usnesení č.42/2011

OZ schvaluje nákup pozemku od Veroniky Bo-

čáňové Velecká, Šumice čp.12, p.č. 374

v  k.ú. Šumice u Uherského Brodu o výměře 

307 m2 za cenu 400,- Kč/m2, tj. 122  800,- Kč 

a prodej části  obecních pozemků p.č. 484/1 a 

6339/29 v k.ú. Šumice u Uherského Brodu o vý-

Zasedání zastupitelstva
měře 498 m2 za cenu 265,- Kč/m2 za cenu 265,-

Kč, tj. 131 970,- Kč.

Náklady na převod se hradí podle poměru plo-

chy.

Usnesení č.43/2011

OZ schvaluje prodej části pozemku pro Ma-

rii  Chmelovu,  Šumice čp.467, p.č.6087 v  k.ú. 

Šumice u Uherského Brodu o výměře 343 m2 

za cenu 300,-Kč/m2. Náklady na převod hradí

kupující.

Usnesení 44/2011

OZ schvaluje II. úpravu rozpočtu dle přílohy.

Kabelová televize - Odpovědi na Vaše dotazy

Co způsobuje častou poruchovost

K  častým výpadkům docházelo v  minulosti 

z důvodu přehřívání technologie hlavní stanice 

TKR, která je umístěna na OÚ.

Tento problém byl v  letních měsících vyřešen 

klimatizací prostoru technologie.

Systém TKR je již ve Vaší obci v provozu čtrnáct

let v celodenním provozu a již se projevuje

její opotřebení.

Postup digitalizace kabelové televize

Příjem digitálních programů v systému kabelo-

vé televize ve Vaší obci je možný pouze po

výměně technologie hlavní stanice, která je již 

zastaralá .

Nová hlavní stanice umožní příjem jak analogo-

vých programů ,ale i distribuci digitálních 

signálů.

Digitální signál lze šířit ve III. nebo IV.televiz-

ním pásmu.

Postup opravy zesilovačů KT

V měsíci Září a Říjnu proběhla oprava stávají-

cích zesilovačů , kde byly vyměněny zdrojové 

díly, které způsobovaly vlnění programů. Pro ší-

ření digitálního signálu je nutná výměna většiny 

distribučních zesilovačů.

Jaké jsou možnosti příjímání internetu přes 

KT

Internet  v systému TKR je možný , technologie  

a úpravy tras a výměna zesilovačů dle zpracova-

né studie, kterou jsme si nechali vypracovat pro 

Vaši obec by přesáhla částku milion korun.

Další náklady by byly se síťovým  připojením, 

které by splňovalo požadovanou rychlost.

Každý zájemce by si musel pořídit kabelový mo-

dem, který je v ceně kole čtyřech tisíc korun.

Dále by na obci musel být další člověk, který se 

bude o tento systém starat.

Možnost rozšíření nabídky programů KT

 Technologie hlavní stanice je již zastaralá, další 

rozšíření programů již není možné. Nejsou vol-

né pozice pro další kazety a navíc se již nevyrábí. 

Nové kazety do této nelze použít.

Nabídky cen  satelitní televize srovnatelných s

naší KT

Ceny placených programů pro kabelové operá-

tory jsou levnější než u individuálního příjmu.

Satelit nabízí sice více programů , ale přijímač

s dekódovací kartou lze použít pouze projeden

televizní přijímač. Ke každému dalšímu tele-

vizoru se musí pořídit další satelitní přijímač, 

dekódovací kartu a vyměnit snímač v parabole.

Cena satelitní rozšířené nabídky od Sky linku je

290. Kč /měsíc na jednu dekódovací kartu.

V kabelovém systému je možno připojit více te-

levizorů na jeden přívod, záleží na možnostech

majitele rozvodu  a technologie ,jaké programy 

chce ve svém systému provozovat.

Naše společnost zajišťuje tyto požadavky maji-

tele technicky, včetně legislativy provozovaných 

programů.  

Sousedík Pavel

Jednatel spol. Cabtelmont Zlín, s.r.o.

Informace a novinky
z činnosti MS ČČK  v Šumicích
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ního výšlapu.

V  měsíci říjnu, tak jako každoročně, proběhlo 

školení „První pomoc pro veřejnost“. Pozva-

ly jsme lektora Mgr. J.Mojžíše z  Uh.Hradiště, 

který přednášel o první pomoci při úrazech 

v  domácnosti, při dopravních nehodách i o 

první pomoci při úrazech dětí.(jízdy na kolech 

i kolečkových bruslích). Účelem této přednášky 

bylo osvojení základů první pomoci pro všech-

ny spoluobčany naší obce ,ale hlavně pro řidiče 

motorových vozidel.Prezentace této přednášky 

byla velmi obsáhlá ,dokonce jsme informovaly 

občany na internetových stránkách OÚ Šumice.

Však jaké bylo naše překvapení ,že zdejší občané 

nemají zájem o tyto přednášky, jak o tom svědči-

la letošní účast. Je to škoda,protože mnohdy při 

některých  zraněních např.tepenného krvácení 

rozhodují sekundy pro záchranu života.

Položte si sami otázku!Věděli byste, jak se za-

chovat?.

Novinkou pro naše žáky 1.stupně ZŠ je to, že 

naše členka Terezka Hovorková obnovila  po 

delší pauze zdravotnicky kroužek na zdejší ško-

le.

Zpočátku se budou žáci seznamovat s  obvazo-

vou technikou a postupně,aby se prohloubili 

jejich vědomosti , budou přecházet na osnovy 

Mladého zdravotníka.Zájemci hlaste se u Te-

rezky Hovorkové,možná z  vás budou i skvělí 

záchranáři.

Pro Vaši větší informovanost budeme zřizovat 

svoje internetové stránky  pod hlavičkou  OÚ 

Šumice, kde budeme zveřejňovat všechny plá-

nované akce.

V měsíci listopadu jsme zahájily s našimi ochot-

nými dobrovolnicemi společné pletení obvazů 

pro malomocné a to, každý čtvrtek v 16 hod. v 

malé zasedačce OÚ. Současně s pletením obvazů

přecházíme i na pletení ponožek ze zbytků vlny,

které jsou velmi žádané v krajinách Třetího svě-

ta.

Ve dnech 22.11.2011 a 29.11.2011 jsem se zú-

častnila slavnostního aktivu v Uherském Hra-

dišti při předávání stříbrných i zlatých medailí

MUDr. J.Jánského a taky zlatých křížů 2. a 3.

stupně MUDr. J.Jánského za bezpříspěvkové

dárcovství krve. Je mou milou povinností i ctí

poděkovat touto cestou  za 20 odběrů tj.stříbr-

nou medaili panu Leošovi Krhůtkovi, Šumice

44, dále za 40 odběrů tj. zlatou medaili panu

Martinovi Šťastnému, Šumice 465 a za nejvyš-

ší vyznamenání  za 120 odběrů tj zlatý kříž 2.

stupně panu  Stanislavu Krátkému Šumice  340.

Všem oceněným dárcům ještě jednou upřimně 

blahopřeji!

A co připravujeme v měsíci prosinec?

V  neděli 4.12.2011 se účastníme “Vánočního 

jarmarku„ s  rozsvícením vánočního stromku. 

Naše členky budou prezentovat ve svém stánku 

domácí štrúdle, různé řezy, oblíbené langoše a 

nebude chybět ani punč.

O týden později, to je v neděli 11.12. připravu-

jeme pro děti tradiční vánoční Ježíškovu dílnu, 

kde si děti vlastnoručně vyrobí vánoční dárečky 

pro své nejbližší.

Přijdte načerpat vánoční inspiraci, nasát atmo-

sféru Vánoc ochutnat punč i vánoční perníčky.

Přeji krásné a požehnané Vánoce Vám všem!

Anna Kutnarová

předsedkyně MS  ČČK



Jméno čp. narození

Kadlčíková Anežka 463 5.1.2011 Uh. Hradiště

Kočicová Tamara 231 24.2.2011 Zlín

Kočica Zbyněk 231 24.2.2011 Zlín

Žampach Matěj 487 12.4.2011 Uh. Hradiště

Ježek Jakub 32 22.5.2011 Uh. Hradiště

Gottwald Jakub 35 31.5.2011 Zlín

Brumovský Daniel 260 5.6.2011 Zlín

Šťastná Alice 465 6.6.2011 Trenčín

Manda Nicolas 265 24.6.2011 Uh. Hradiště

Ryška Patrik 240 3.7.2011 Uh. Hradiště

Vocetka Hynek 35 4.7.2011 Praha 4

Velecká Eliška 542 18.7.2011 Uh. Hradiště

Kudela Marek 96 31.7.2011 Uh. Hradiště

Krovina Matěj 499 23.8.2011 Uh. Hradiště

Horecký Tomáš 379 28.8.2011 Zlín

Duda Michal 97 31.10.2011 Uh. Hradiště

Narozené děti v roce 2011

Datum Manželé

4.6.2011 Mgr. Miroslava Švecová (Šumice 512) Ing.arch. Martin Velecký (Šumice 26)

11.6.2011 Petra Šidlová (Šumice 3) Ing. Pavel Milička (Záhorovice)

9.7.2011 Jitka Kubáňová (Šumice 440) Josef Bršlica (Nivnice)

30.7.2011 Martina Švehlíková (Šumice 170) Otakar Hofr (Šumice 170)

Vzpomínka na zesnulé občany v roce 2011

Jméno čp. zemřel narozen
Šmídová Helena 207 9.1.2011 16.4.1927

Bachůrková Marie 40 1.2.2011 29.8.1927

Hubáček Vítězslav 522 7.3.2011 24.4.1963

Volařík Vojtěch 114 27.3.2011 19.8.1931

Hasoň Stanislav 8 2.4.2011 26.4.1922

Velecká Marie 63 9.5.2011 13.8.1935

Horecký František 301 28.6.2011 24.7.1922

Juřeníková Františka 338 28.6.2011 23.6.1921

Šmíd David 473 2.7.2011 9.2.1994

Můdrák Vladimír 96 4.7.2011 20.12.1950

Josefíková Ludmila 23 18.7.2011 11.2.1937

Synčáková Marie 52 21.7.2011 22.12.1932

Hurbiš Vladimír 254 28.7.2011 18.11.1952

Juřeník Oldřich 84 9.8.2011 3.11.1936

Hurbiš Karel 278 9.8.2011 16.7.1917

Polášek Josef 278 9.9.2011 11.9.1941

Jančová Božena 155 22.9.2011 23.4.1923

Horecká Marie 301 29.9.2011 30.7.1923

Bujna Michal 400 14.11.2011 1.9.1982

Švecová Marie 257 18.11.2011 13.11.1928

Společenská kronika

Uzavřeli manželství v roce 2011
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Vánoční jarmarkí
Když jsem před rokem v posledním čísle Šu-

mického zpravodaje psal o pořádání vánočních 

jarmarků v okolních vesnicích, vyzýval jsem k 

uskutečnění takového jarmarku také u nás v 

obci. Dnes jsem moc rád, že už konečně můžu 

napsat také o 1. předvánočním jarmarku, který 

se u nás v Šumicích konal v neděli 4. prosince 

2011.

Obecní úřad spojil síly se všemi složkami z naší 

vesnice a společně pak dokázali připravit vkusný 

a pohodový kulturní program.

Na své si přišli jak malí, tak i velcí. Připravena 

byla zabíjačka s vepřovými produkty, stánky 

plné různorodých výrobků - od bižuterie, přes 

vánočních ozdoby, až po oblíbené medové vý-

robky a nechyběla také slivovice různých pří-

chutí.

V kulturním domě si děti vytvářely drobné dá-

rečky a dospělí plkali při punči nebo svařeném 

víně.

Jak jsem již zmínil, kulturní program byl oprav-

du povedený. K poslechu zahrálo Collegium 

Classic, zazpívala Schola, kytaru rozezvučel pan 

Olin Krhůtek, se kterým si zanotoval nejenom 

pan Hřib, ale také ostatní návštěvníci jarmarku. 

Předvedl se kostelní sbor a dechová hudba Ol-

šavanka. Vrcholem nedělního podvečera bylo 

rozsvícení vánočního stromu.

1. předvánoční jarmark hodnotím na výbornou! 

Jedinou kaňkou snad bylo proměnlivé počasí. 

Ale to bohužel neovlivníme. Přesto se podle 

mého názoru obecnímu úřadu a všem složkám 

podařilo, na první pokus, uspořádat jedinečné 

odpoledne, na kterém se setkala celá „dědina“, 

všichni povykládali a kulturně se pobavili. 

Pavel Horalík



Občanské průkazy:
V rámci naplnění požadavků zákona Č. 227/2009 Sb., a zákona Č. 

424/2010 Sb., kterým se mění zákon Č. 328/1999 Sb., o občanských 

průkazech, ve znění pozdějších předpisů, je nutné zabezpečit vydávání 

nových typů občanských průkazů tzv. e-OP od 01.01.2012.

Upozorňujeme
na skutečnost, že v souvislosti s touto změnou je možné požádat o vy-

dání stávajícího typu občanského průkazu se strojově čitelnými údaji 

nejpozději:

- na matričních úřadech do 30.11.2011,

- na obci s rozšířenou působností podle trvalého pobytu občana do

14.12.2011.

Výdej OP zůstává beze změny! Stávající OP zůstávají v platnosti po 

dobu v nich vyznačenou! Od 01.01.2012 se budou vyřizovat pouze 

elektronické občanské průkazy!

Cestovní doklady - výluky:
V souvislosti s provedením obnovy centrálního informačního systému 

cestovních dokladů s biometrickými prvky bude nutná odstávka systé-

mu CDBP pro agendu epasů.

Informace o zavedení elektronických
občanských průkazů
od 01.01.2012 a výluka na přepážkách cestovních dokladů

1. výluka v době:  
od 17. listopadu 2011 (čtvrtek státní svátek) od 6.00 hod.

provoz e-pasů bude obnoven dne 21. listopadu 2011. To znamená, že 

dne 18.11.2011 v pátek nebude možné zpracovávat žádosti o vydání 

e-pasů, ani nebude možné biometrické cestovní pasy předávat.

2. úplná výluka v době:
Dále upozorňujeme občany, že MV ČR v souvislosti s agendou vydávání 

e-OP odpojí systémy cestovních dokladů.

- žádost o CD lze podat pouze do 19.12.2011

- již vyhotovené pasy lze vyzvednout do 22.12.2011

- úplná výluka na úseku cestovních dokladů od 23.12.2011

V době výluky nelze podat žádost, ani vyzvednout cestovní doklad. V 

době výluky však bude možné vydávat cestovní pasy bez strojově či-

telných údajů a bez nosiče dat s biometrickými údaji (tzv. pasy typu 

„BLESK“). Výluka se tedy netýká vydávání cestovních pasů typu „BLESK“. 

Provoz OP a CD obnoví MV ČR dne 02.01.2012.

Ing. Bohuslav Hefka
Vedoucí OOVV
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Vážení přátelé, naše ZO pat-

ří, co se stáří členů týká, mezi

nejstarší. Taky její vznik se da-

tuje někdy do let padesátých. 

Za tu dobu prošlo členskou 

základnou mnoho našich ob-

čanů. Také ve výboru praco-

valo mnoho z nich, kteří svou 

činností odvedli kus práce jako 

pro ZO, tak i pro Šumice. Ať to 

bylo pořádání plesů, zájezdů, 

táboráků, vánočních koncer-

tů, ale taky pálení a moštování

ovoce, vaření povidel či výsad-

bou parku. S nákupem malo-

traktoru je to další služba - po-

moci při obdělávání pozemků. 

Dále se snažíme, s pomocí 

obecního úřadu, zvelebit zaří-

zení na Norkárně, které slouží 

nejenom všem složkám, ale i 

občanům k pořádání zábav a

rodinných oslav. Taky chci upozornit na infor-

mace v naší vývěsní skříňce, kde najdete každý 

měsíc nové signalizační zprávy o výskytu a nále-

tech škůdců, o jejich monitorování a přípravcích 

na jejich hubení.

Dále bych vás chtěl seznámit s naším členem a 

přítelem Miloslavem Tlachem, který je ještě čle-

nem specializovaného ZO Lilium Brno. Níže je 

jeho krátký příspěvek a výčet úspěchů:

„Lilie jsem začal pěstovat a později křížit v roce 

ZO ČZS Šumice informuje

1980. Postupně jsem podle záznamů vysadil 

kolem 450 odrůd lilií. Semenáčků z vlastního 

křížení byly tisíce. Z těchto jsem postupně vyse-

lektoval a nechal si patentovat v Královské liliář-

ské společnosti v Londýně následující odrůdy: v 

roce 1996 - Olšava, Marilyn, v roce 2007 Naira, 

Kóbe, Sirael, Eltrusk, v roce 2010 Bajkal, Laja-

ma, Lava Falls, Fat Man, Geronimo, Luminosa. 

Zúčastnil jsem se výstav lilií v Opavě, Lednici, 

Velehradě, Roudnici nad Labem, Hlučíně, Olo-

mouci, Rožnově, Hodoníně, Lysé nad Labem a 

polském Rybniku. Nejvíc si cením zisku putov-

ního poháru své organizace

Lilium Brno v řadě třikrát

za sebou, a též letošního

vítězství v soutěži o nejlep-

ší novošlechtění na výstavě

v Lysé nad Labem, kterou

vypsala republiková rada

ČZS.“

Zájemci, kteří by chtěli

zhlédnout jeho krásné vý-

pěstky v květu a taky se do-

zvědět něco o pěstování lilií,

ale taky o zahrádkářských

problémech, se mohou s

panem Tlachem osobně

domluvit nebo nám napsat

na e-mail zahradkari.sumi-

ce@seznam.cz. A když bude

více zájemců se stejným

problémem, domluvíme se

a uspořádáme společnou

schůzku.

Na závěr chci jménem výboru ZO ČZS Šumice 

popřát všem členům, ale i všem občanům pří-

jemné prožití svátků vánočních a mnoho úspě-

chů v novém roce 2012.

Za výbor ČZS

Petr Chromek, předseda

Miloslav Tlach, odborný poradce
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Podzim
Dny se krátí, noci se prodlužují, jak krásný a barevný může podzim být. Listy stromů se barví do nejrůznějších barev světa a ukazují nám, že dokážou něco, co 
člověk ne. Nejrůznější odstíny oranžové, žluté, červené a hnědé můžeme vidět kdekoli v přírodě. Tráva se nevzdává a pořád zůstává jasně zelená a drobné 
kvítky stále bojují s nastávající zimou.   Lesy jsou zelené jako na jaře a nedokáže je nic překvapit, zůstávají pořád stejné, až na modřín. Ten se nedokáže ubránit 
a jeho jehličí spadá na zem a on zůstává sám, holý, čekajíc na jaro, kdy mu jehličí zas vyroste. Plny nadějí jsou i listnaté stromy, kterým opadalo jejich listí, jež na 
zemi tvoří pestrý barevný koberec. Stejně jako modřín, i ony čekají na nové, zajímavě se zelenající lístečky, s nimiž budou zdobit naši krásnou přírodu.
Vítr patří k podzimu jako list ke stromu. Vidíme po obloze létat nejrůznější draky, kteří se na nás dívají z vysoké výšky a závodí s větrem jako o život. I počasí je 
v této době zvláštní, může být slunečné, deštivé a také může dokonce napadnout první sníh, který dělá korunu podzimu. Sníh udělá určitě největší radost dětem, 
kterým se hned rozsvítí očka, když spatří tu běloučkou hmotu všude kolem sebe. Bohužel také kaluže, bláto a nechtěný déšť mohou postihnout náš podzim. 

Opět bych vás chtěl trochu informovat o naší činnosti. Ale než se k tomu 

ještě dostanu, tak bych chtěl všechny, kdo ničí areál „Pod Akáty“ upozor-

nit, že na každého jednou dojde. Nevím, proč ti, co nikdy nic nedokázali, 

ničí práci druhých. Myslím, že je to výchovou rodičů, jak se o své po-

tomky starají a neví co dělají ve svém volném čase. Areál je vybudovaný 

SDH Šumice
pro všechny - pro celou obec. Proto bych chtěl všechny vyzvat, ať mají oči 

otevřené a vnímají, co se v okolí hřiště Pod Akáty děje.

Teď už ale pojďme k naší činnosti. V měsíci říjnu proběhl u nás v Šumicích 

na již zmíněném hřišti Pod Akáty branný závod v kategorii mladší a starší 

žáci v rámci celého okresu. V kategorii mladších žáků se umístilo druž-

stvo Šumice „A“ na 1. místě a družstvo Šumic „B“ na místě 4. v kategorii 

starších žáků.

O týden později, jak všichni asi víte, jsme provedli sběr železného šrotu po 

celé obci. Všem, kteří nám přispěli nějakým kouskem železa touto cestou 

děkuji.

V neděli 4.12.2011 se uskutečnil 1. Předvánoční jarmark a my hasiči jsme 

byli nedílnou součástí. Připravili jsme pro vás vepřové produkty, které, 

doufám, všem chutnali.

Před námi je čas vánočních svátků. Chtěl bych vám proto jménem všech 

hasičů popřát krásné prožití Vánoc, hodně zdraví a spokojenosti.

Starosta hasičů

Stanislav Mudrák

Základní škola Šumice
ve školním roce 2010/2011

Ve školním roce 2010/2011 navštěvovalo Zá-

kladní školu Šumice 165 žáků. Z toho 119 žáků

místních, 26 z Rudic, 13 z Nezdenic, 5 ze Záho-

rovic, 3 z Bojkovic, 1 z Krhova a 1 z Újezdce u

Luhačovic.

Vyučování probíhalo podle Školského vzdělá-

vacího programu Základní školy Šumice s  na-

bídkou volitelných a nepovinných předmětů (

informatika, cvičení z matematiky, cvičení z čes-

kého jazyka, německý jazyk, výtvarné činnosti,

sportovní hry, dramatická výchova, přírodověd-

né praktikum – chemie, přírodovědné prakti-

kum – přírodopis, nápravné cvičení pro dyslek-

tiky, náboženství a zdravotní tělesná výchova).

Při mimoškolní činnosti mohli děti navštěvovat

zájmové kroužky ( hra na hudební nástroje, ná-

rodopisný kroužek – Dřinky, kroužek mladých

hasičů, kroužek fotbalu – přípravka, fl orbalový 

kroužek, volejbalový kroužek, cvičení děvčat –

aerobic, orientální tance). V  lednu 2011 začala

škola realizovat celorepublikový  projekt EU

peníze školám, ze kterého bude čerpat v  tříle-

tém období jeden milion korun na zkvalitnění

výuky.   

Škola se aktivně zapojuje do sportovní činnosti 

Asociace školských sportovních klubů a byla za-

řazena do Center sportu ČR, z jejichž prostřed-

ků byla ve škole vybudována lezecká stěna pro 

děti. V této oblasti je třeba zmínit pravidelné ce-

loškolní akce, jako je závod SURVIVAL, školní

olympiáda, žákovské turnaje ve fotbalu, fl orba-

lu a volejbalu. Žáci školy se pravidelně účastní 

soutěží v rámci okresu i kraje. Další větší akcí je

pořádání okresního fi nále chemické olympiády.

Již tradičně uskutečnili žáci dvakrát za rok sběr 

starého papíru.

Personální zajištění školy je dlouhodobě sta-

bilizováno. Pro stále ještě klesající počet žáků

muselo vedení přistoupit k  úpravě pracovních 

úvazků. Z  pedagogických pracovníků školu

opustil Mgr. Pavel Veselý.  Ze školy odešly 2 děti 

z  5. ročníku do osmiletého gymnázia. Devátý 

ročník ukončilo úspěšně 14 žáků, z toho 13 pře-

šlo na střední školy na studium s maturitou a 1

žákyně nastoupila na střední odborné učiliště.

Škola pokračovala ve velmi dobré spolupráci

s  rodičovskou veřejností a zřizovatelem Obcí

Šumice. Operativně byly řešeny problémy cho-

vání některých žáků na této úrovni, či  návazně 

s příslušnými institucemi.

Dlouhodobě škola spolupracuje s okolními  zá-

kladními i středními školami, dále pak s  Do-

mem kultury v Uh. Brodě, Domem dětí v Uh. 

Brodě i Bojkovicích, s obcemi Nezdenice a Ru-

dice, Pedagogicko-psychologickou poradnou 

v Uh. Brodě, Speciálně pedagogickým centrem 

Zlín, Úřadem práce Uh. Hradiště a dalšími in-

stitucemi. Důležitá je pro školu také pomoc 

sponzorů, mezi které v uplynulém školním roku 

patřily : Fa GYRUS s.r.o., Vodo-topo Horecký, 

CHEDO s.r.o., MUDr. L. Bačová a Technické 

služby Uh. Hradiště.

Materiálně technické zabezpečení školy je 

v  současné době díky Obci Šumice na vysoké 

úrovni. Všechny úpravy, opravy a další staveb-

ní záležitosti jsou systematicky řešeny. v příštím 

roku připravujeme s pomocí obce rekonstrukci 

a modernizaci počítačové učebny, která by v  bu-

doucnosti  měla sloužit i pro výuku informatiky 

spoluobčanů.

Petr Vrága

ředitel ZŠ
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Právě proto hodně lidí odsuzuje toto roční období, které však za to nemůže. Podzim se nám snaží otevřít své srdce a dokázat nám, co vše matka příroda dokáže. 
Také nesmíme zapomenout na zvířata. I ona mají na podzim spoustu práce a povinností. Ptáci si „balí kufry“ a odlétají za teplem do teplých krajů. Lesní zvířátka 
shánějí potravu, kterou potřebují k zimnímu spánku. Podzim nás připravuje na zimu. Už na podzim je všude cítit vůně zimy a vidět dekorace Vánoc. Podzim je 
prostředníkem mezi létem a zimou a tuto úlohu splňuje velmi dobře.
Člověk by si tedy měl uvědomit, že podzim je jedinečné, nenahraditelné a krásné období roku.

Monika Zajícová, 8. třída

Knihovna v Šumicích se nachází v budově ma-

teřské školy už pátý rok. V současné době má 

asi 10 000 svazků, ktré se každý rok doplnují o

nové tituly a zastaralé knihy vyřazují. Knihov-

na odbírá pravidelně i časopisy Cinema, Refl ex, 

Informace z obecní knihovnyz
Čtyřlístek, National Geographic, Praktická žena.

V minulém roce bylo zaregistrováno asi 190 čte-

nářů.  Je to asi 3% z celkového obyvatelstva Šu-

mic. A na každého čtenáře připadá asi 4 výjpůjč-

ky za rok. Bohužel se řadíme k těm knihovnám, 

kde je dost nízká návštěvnost a je to opravdu 

škoda, protože knihovna v Šumicích se nachází 

v hezkých prostorách a za knihovní fond se ne-

musí stydět ani před profesionální knihovnou.

V příštím roce se celý knižní fond bude dávat do 

elektronické podoby, požadovanou knihu si pak 

můžete najít přes svůj počítač, zda se nachází v 

naší knihovně a případně zarezervovat, tak jak 

to funguje už v profesionálních knihovnách.

Chtěla bych touto cestou poděkovat všem, kdo 

mi knižními dary přispěli do knihovny a záro-

več všechny občany, kteří ještě knihovnu nena-

vštívili, pozvat alespon na prohlídku.

Renáta Slívová

Otvírací doba knihovny

čtvrtek 15 - 18 hod.

Neodmyslitelnou součástí šumického podzimu je tradiční drakiáda na kopci pod vodárnou. Spolek 

Besedníků, jako vždy, připravil skvělou zábavu pro ty nejmenší, malé, ale i velké. Snad jedinou va-

dou na kráse letošní drakiády byl vítr, který nevál zrovna ideálně. Někteří to vyřešili originálně. Jistý 

„pouštěč“ uvázal draka na rybářský prut, čímž získal výhodu snadnějšího startu. Vynalézavosti se 

meze nekladou.

Jako každý rok, tak i tento se hodnotili vlastnoručně vyrobení draci. Letos porota hodnotila 11 draků 

a takovéto jsou výsledky:

1. rodina Ševečkova, 2. rodina Suchomelova, 3. rodina Kudelova

Všem soutěžícím, účastníkům a také sponzorům srdečně děkujeme a příští rok se těšíme u další 

drakiády na shledanou.

Besedníci

Drakiáda

Možná, že někteří z vás ani netuší, jakou památ-

ku u nás v Šumicích máme. Ani já to nevěděl.  

Zjistil jsem to až v průběhu měsíce listopadu, 

kdy jsem se sešel s panem Petrem Janíčkem (z 

rodu Trchalíků), který mi věnoval svůj čas a 

ukázal tuto báječnou stavbu.

Na dolním konci, na čísle popisném 156, se totiž 

rodina Janíčkova pustila již před časem do oprav 

hned několika objektů. „Když jsme na začátku 

řešili, co s  tím vším, váhali jsme.  Pro zajíma-

vost jsme si tehdy zavolali památkáře. Ti když 

přišli, tak doslova zaplesali, protože netušili, že 

něco takového se tady v našem kraji zachovalo,“ 

začíná Petr Janíček. Řeč je o nejstarší budově, 

kterou je původní historická stodola, jejíž stáří 

je odhadováno na více než 200 let. „Měli jsme 

tady lidi z univerzity Mendlovi z Brna, kteří sto-

dolu zkoumali a sbírali vzorky dřeva. Nikdo si 

totiž nepamatoval, kdy byla postavena,“ dodává. 

Stodola je nyní téměř v původním stavu a pyšní 

Vzácný historický objekt v Šumicícht
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se slámovou střechou, kterou měli Janíčkovi objednanou 

u specializované fi rmy více než 2 roky dopředu. A právě 

ona sláma je pomyslnou třešničkou na dortu, protože do-

dává budově pravý historický význam.

V sousedství stodoly se nachází vozovna z počátku 30. let 

minulého století. Zde se už podle názvu dá odvodit, že 

sloužila jako skladiště hospodářských strojů a nářadí. V 

zadní části je prostor s dílnou a na půdě jsou hromady 

sena.

„Příští rok bychom se chtěli pustit do oprav dvora nebo 

výminku, který by poté měl sloužit k různým rodinným 

oslavám nebo obecním akcím. Pokud bude mít samozřej-

mě obec o využití našeho objektu zájem,“ upřesňuje Janí-

ček. Na půdě výminku je zachována sýpka, kde se sklado-

valo to nejcennější – vymlácené obilí a také místnost se 

sezónním oblečením, která je však v současnosti prázdná. 

Po opravách se půdní prostor plánuje využít jako muze-

um věcí, vztahující se ke zdejšímu obydlí a celému hospo-

dářství Janíčkových.

Za povšimnutí stojí také plánovaná výstavba sušírny ovo-

ce v zahradě, kde se zachovaly základy a oprava starodávné studny uprostřed dvora. „Na obě stavby máme už nyní zpracovány projektové dokumentace 

a získali jsme již také stavební povolení, takže až budou peníze, pustíme se do práce,“ s nadšením komentuje potomek šumických hospodářů.

Finance skládají Janíčkovi ze tří zdrojů. Část dávají z vlastní kapsy, částečně jim přispívá Zlínský kraj z Fondu kultury ZK (v roce 2011 celkem 100 000,-) 

a velkou měrou pomáhá Ministerstvo kultury ČR v rámci Havarijního programu, které letos poslalo 300 000,-.

„Když jsme začínali, vypadlo to všechno daleko hůř. Dnes už to vypadá o poznání lépe, ale pořád ještě musíme pracovat a je před námi hromada práce,“ 

uzavírá pan Petr Janíček.

Pavel Horalík

Ježíšek, Santa Claus, Děda Mráz, čarodějnice

Befana, Tři Králové i vánoční kozel.

Tajemné postavičky, které lidstvo o Vánocích zá-

sobují dárky a pro tento účel si svět rozdělily na

jakési ‚sféry vlivu‘. Aby splnily své poslání, vyu-

žívají tyto bytosti rozličné dopravní prostředky.

dopravní prostředky. Kdo z nich má k dispozici

více ‚koní‘?

USA: Santa Claus - Saně tažené soby

Přivandrovalec, který v Česku konkuruje Je-

žíškovi, má velmi výkonnou pohonnou jednot-

ku - saně tažené létajícími soby. Podle původní

tradice jich sice bylo devět, ale v poslední době 

se často zobrazuje jen jeden, proslulý sob Ru-

dolf.

Bez sobů by byl Santa Claus ztracený, vždyť v 

noci z 24. na 25. prosince musí objet velkou část 

anglicky mluvícího světa.

Americký Santa Claus:

• Max. rychlost: 100 km/hod.

• Spotřeba: 3 kupy sena

• Zavazadlový prostor: 750 l

Španělsko: Tři Králové - Velbloudi

Na čem jezdí „ježíšci“í
Vzhledem k tomu, jaký dopravní prostředek 

mají Tři Králové k dispozici, je s podivem, že bě-

hem vánočních svátků dokáží obdarovat nejen 

děti ze Španělska, ale i z několika středoameric-

kých států. Mudrci jsou totiž odkázáni na vel-

bloudy.

Zvířata, která sice dokáží vyvinout rychlost až 

30 km/h, toto tempo udrží, ale jen pár desítek 

minut. Jejich normální ‚cestovní rychlost‘ je sot-

va 4 km/h.

Španělští Tři Králové:

• Max. rychlost: 4 km/hod.

Tenisový oddíl ve dnech 3. a 4. září pořádal již

šestý ročník turnaje o pohár starosty. Tato udá-

lost je jakýmsi završením tenisové sezóny v naší

obci. Turnaj je rozdělen do dvou hracích dnů.

V Sobotu se hrají dvouhry a to v kategoriích do

40 let a nad 40 let. Klidnější tempo má neděle,

když jsou na řadě čtyřhry. Cenou pro vítěze je již

zmiňovaný pohár starosty, který je ale putovní.

Kdo ho vyhraje, si jej může nechat do příštího

turnaje. Jméno vítěze se vyryje do podstavce

poháru.

Výsledky mužů nad 40 let:

1.  František Bosák, 2. Josef Kudela, 3. Pavel Bě-

ťák

Výsledky mužů do 40 let:

1.  Jaroslav Bachůrek, 2. Michal Janča, 3. Ladi-

slav Šašinka

Výsledky čtyřhry:

Tenisový turnaj o pohár starosty
1.  Pavel Běťák a Vladimír Kalous, 2. Jaroslav 

Bachůrek a Richard Dvořák, 3. Michal Janča a 

Josef Kudela

17. září pořádal oddíl turnaj i pro své nejmenší 

členy z tenisové přípravky. Jsme opravdu rádi, že 

mají děti zájem o tenis. Děkujeme panu staros-

tovi za podporu turnaje.

Tenisový oddíl
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• Spotřeba: 6 kup sena

• Zavazadlový prostor: 120 l

Itálie: Befana - Koště

Čarodějnice Befana, jejímž ‚rajonem‘ je Itálie, 

to s dopravním prostředkem moc nevyhrála - 

tradice jí přidělila koště. Možná i proto Befana 

naděluje až jako jedna z posledních.

Rozcuchaná čarodějnice, která má dárečky 

schované v krosně na zádech, obdarovává ital-

ské děti až v noci z 5. na 6. ledna.

Italská Befana:

• Max. rychlost: 40 km/hod.

• Spotřeba: 2 násady za rok

• Zavazadlový prostor: 20 l

Švédsko: vánoční kozel - Pěšky

Ve většině švédských domácností dnes sice na-

děluje vánoční skřítek Jultomte, ale někde se 

pořád ještě drží stará tradice, podle níž nosí 

dárky vánoční kozel. A tomu nezbývá, než se po 

Švédsku handrkovat po vlastních nožkách. Ještě 

že jeho proslulost nepřekročila hranice této se-

verské země.

Švédský vánoční kozel:

• Max. rychlost: 10 km/hod.

• Spotřeba: 1 kupa sena

• Zavazadlový prostor: 40 l

Rusko: Děda Mráz - Saně tažené koňmi

Ruský Děda Mráz má sídlo na Čukotce, odkud 

vyráží na saních tažených koňským tříspřežím. 

Oproti Santa Clausovi má jeho povoz méně 

‚koní‘, ale na druhou stranu díky tomu, že si 

Santa přivlastnil nemalou část jeho někdejšího 

teritoria, nemusí Děda Mráz spěchat. A v saních 

mu dělá společnost půvabná Sněhurka.

Ruský Děda Mráz:

• Max. rychlost: 80 km/hod.

• Spotřeba: 4 kupy sena

• Zavazadlový prostor: 780 l

Vítěz: Ježíšek
Způsob jeho dopravy patří k nejlépe střeženým 

tajemstvím světa. Ať už ale Ježíšek ‚jezdí‘ na 

čemkoliv, vždy je všude včas a své povinnosti 

plní k naprosté spokojenosti českých dětí.

Ježíšek:

• Max. rychlost: neuvěřitelná

• Spotřeba: žádná

• Zavazadlový prostor: neomezený

Zpráva fotbalového oddílu TJ Šumice
Zpráva Fotbalového oddílu po podzimní části 

by se dala okopírovat z té, která byla uvedena 

po jarní části soutěže. Tedy, že nejlepší výsled-

ky a výkony jsme zaznamenali u  žákovského

družstva pod vedením pana Jos. Podestě s asi-

stentem p. Jiříkem. Toto družstvo jepo podzi-

mu na prvním místě okresního přeboru a má 

ve svém středu i nedávno vyhlášeného nej-

lepšího střelce OP žáků Václava Ondřeje, který

je vnukem šumické fotbalové legendy Ladina 

Ondřeje. Tým dorostuvede pan Josef Janíček 

ml. spolu s asistenty P.Ondřejem, J.Valáškem a 

V.Hudečkem.

Družstvo si vedlo celkem slušně, hlavně na 

domácím hřišti a vyhovuje mu možnost vyu-

žití hráčů z žákovského družstva, kteří hrají v 

sobotu. První mužstvo se potýká s problémy, 

podobnými těm z minulých sezon. Hráči,  kte-

ří pro Šumice 1. třídu vykopali, postupně z 

pracovních nebo rodinných důvodů ukončili 

činnost a mladíci, kteří je mají nahradit zatím 

nedorostli jejich kvalit. Je to logické, chce to 

čas, trpělivost a hlavně povzbuzení.

Takže kromě žáků, nejlepší výkon po celý rok 

odváděl správce hrací plochy p. Hasoň Vladi-

slav a hospodářka kabin pí. Durďová, za což 

jim patří uznání. V průběhu zimní přestávky 

nás možná čekají i nějaké personální změny 

ve vedení i hráčském kádru. V této souvislosti 

vedení TJ vyzývá naše příznivce a bývalé hrá-

če, aby se zapojili do činnosti ve fotbalovém 

oddíle. Veříme, že by to přineslo nové nápady 

a iniciativy. Závěrem FO děkuje všem přízniv-

cům a sponzorům za dosavadní přízeň a všich-

ni se společně těšíme na nové fotbalové jaro.

Petr Hřib

Václav Ondřej hájí barvy Šumic v okresním přeboru, v osmi vystoupeních nasázel do brány 33 

gólů, tudíž se pyšní úctyhodným průměrem 4,1 gólu na zápas! A není bez zajímavosti, že zaří-

dil 60 procent gólů svého týmu, který přezimuje v čele soutěže. Největší ofenzivní představení 

předvedl proti Ostrožské Lhotě, které při kanonádě 17:0 sám načepoval „desítku“. „Fotbal hraju 

od šesti let, góly střílím hlavně levou. Rád bych si někdy zahrál za Slovácko,“ přeje si talentovaný 

klučina, jehož vzorem jsou Christiano Ronaldo a Tomáš Rosický. Ondřejovi se přání může splnit. 

Vždyť premiérový žákovský vítěz Křišťálové kopačky Marek Stojaspal z Jarošova už je v týmu 

Slovácka U16.

Zdroj: Dobrý den s Kurýrem

Čepoval i desítku

Fotbalový turnaj ve skalce
3.9.2011 se v novém areálu ve skalce uskutečnil fotbalový turnaj hráčů nad 35 let. 

Hráli zde tři mužstva a to dolní konec, horní konec a lososi.

Počasí bylo krásné a divácká účast velká. Uvažujeme, že bychom turnaj opakovali 

každý rok. Vítězem se stal dolní konec.
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Při hodině náboženství ve škole jsme s dětmi hovořili o přípravě na Vá-

noce. Když jsem zmínil téma dárky, jedno dítě z 1. třídy si postesklo, že 

nejvíce by si přálo, aby si tatínek udělal čas trávit s ním více chvil. Tatínek 

pořád pracuje a ani v neděli nemá čas se mu věnovat. Přitom dotyčné dítě 

by s otcem trávilo mnohem víc času.

Jistě takových dětí, kterým se jejich otcové nevěnují, na které nemají čas, je 

mnohem více.  Strádají nezájmem svých rodičů, i když jsou hmotně dobře 

zabezpečeny.

Vánoční svátky jsou časem, kdy se ve větší míře posiluje rodinný život. 

Kdy si lidé vytvářejí prostor k vzájemnému sdílení, čas jeden na druhého. 

Na druhou stranu by tomu tak mělo být i během celého roku, nejen o 

Vánocích. Možná by to stálo za to se nad tím více zamyslet. Vždyť i práce 

v zaměstnání je zaměřena na dobro rodiny, k jejímu zajištění. Snaha o větší 

fi nanční zabezpečení nemusí být vždy v zájmu šťastného rodinného živo-

ta. Je třeba lásku k těm, kteří rodinu vytvářejí vyjadřovat i jinak – udělat si 

čas, pochválit, povzbudit.

Pro nás křesťany jsou Vánoce připomínkou toho, že je zde někdo, kdo 

z nás má čas stále, komu se můžeme bez obav se vším svěřit, kdo nás za-

hrnuje stále svou láskou.  Bůh svou lásku k člověku vyjádřil i tím, že poslal 

Vánoce
svého Syna, který se stal jedním z nás. Jeho narození v Betlémě před více 

než dvěma tisíci roky je hlavním motivem vánočního období. Narození 

Ježíše Krista v  době vlády římského císaře Augusta se promítá do naší 

přítomnosti. Svatá Rodina, která je zobrazena v centru našich vánočních 

betlémů – Ježíš, Maria a Josef, odráží v sobě život všech našich pozem-

ských rodin. Vypráví o Boží lásce, která k nám přihází, kterou můžeme 

přijmout za svou, aby nám pomáhala naplňovat naše poslání v rodinném 

i občanském životě. Pomáhá nám povýšit naše vztahy v rovině lásky, která 

přechází do věčnosti.

Všechny občany srdečně zvu k liturgickému prožití Vánoc v našem farním 

kostele Narození Panny Marie. Na Štědrý večer bude sloužena mše svatá 

ve 24 hodin, na Hod Boží a na Štěpána budou mše svaté v 8 a 11 hodin. 

Odpoledne 25. Prosince v 16 hodin se uskuteční vánoční koncert šumické 

scholy.

Požehnané a radostné prožití svátků vánočních ve vašich rodinách a 

úspěšný vstup do nového roku přeje.

František Foltýn

farář
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Fotogalerie z Vánočního jarmarku



FRANZ GRILLPARZER: 
„Člověk není nikdy žárlivější, než když sám začíná v lásce ochabovat. Pak už nevěří tomu druhému, …(konec v tajence) .“
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...PŘIHOŘÍVÁ...PŘIHOŘÍVÁ...



V neděli 23. října 2011 se v přísálí kulturního domu uskutečnilo vítání nových občánků Jednalo se o jedno z největších 

vítání, jaké naše obec zažila, protože se jednalo o celkem 11 novorozenců.
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Podívejte se na fotografi i ze dne 10. září 2011, kdy se skupina 16 krojovaných z naší obce zúčastnila poprvé na Slavnostech 

vína v Uherském Hradišti.




